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Източник: БТА 

 

Заглавие: От Община Русе търсят устойчиво инженерно решение на ежегоден 

проблем с нефтени отпадъци на старото сметище 

 

Линк: https://www.bta.bg/bg/news/bulgaria/698809-ot-obshtina-ruse-tarsyat-

ustoychivo-inzhenerno-reshenie-na-ezhegoden-problem-s-n 

 

 
 

Текст: Търси се устойчиво инженерно решение на проблема с гудрона на 

старото сметище в Русе. Това каза за БТА директорът на общинската дирекция 

„Екология и зелена градска среда“ проф. Любомир Владимиров. 

 

Той поясни, че това е отпадъчен продукт от производството на битум от 

предприятията в града допреди 1989 година. „Гудронът отдавна е загубил 

свойства. Заровен е на старото сметище. От окислителните процеси обаче се 

образуват течове. Те се изгребват и се слагат в нови изкопи, в които върху гудрона 

се изсипва варов разтвор, за да не се получава ново окисление, каменна 

фракция, гел мембрана, след което се запръстява и затревява“, добави проф. 

Владимиров. 

https://www.bta.bg/bg/news/bulgaria/698809-ot-obshtina-ruse-tarsyat-ustoychivo-inzhenerno-reshenie-na-ezhegoden-problem-s-n
https://www.bta.bg/bg/news/bulgaria/698809-ot-obshtina-ruse-tarsyat-ustoychivo-inzhenerno-reshenie-na-ezhegoden-problem-s-n


 

Експерти на Регионалната инспекция по околната среда и водите (РИОСВ) в Русе 

са извършили проверка на бившето сметище, съобщи главният експерт по 

връзки с обществеността на екоинспекцията в крайдунавския град Рени Петрова. 

 

„Установено е, че вследствие на високите температури, ежегодно, както и при 

настоящата проверка, обемът на съхранявания гудрон се увеличава, което 

нарушава целостта на предпазната мембрана и се образуват течове. 

Констатирано е изтичане на гудрон на шест места по границите на 

рекултивираното сметище, както и в отводнителните канавки. Не е установена 

миризма на нефтопродукти в района вследствие на образуваните течове“, 

добави Петрова. 

 

В района са открити още изхвърлени гуми, дунапрени, части от седалки, 

уплътнения, кори от излезли от употреба моторни превозни средства, етернитови 

плочи, пластмасови туби, еднокубикови съдове, производствени отпадъци и др. 

Дадени са предписания на Община Русе, като собственик на имотите, да се 

почистят и да се предприемат мерки за ограничаване изтичането на гудрон. 

 

Проф. Владимиров каза още, че се спазват изискванията на екоинспекцията и 

на мястото се извършва контрол на всеки шест месеца и не е установено 

замърсяване нито на подпочвените води, нито на въздуха. Има подписан договор 

с фирма, която отговаря за поддръжка и гаранция на старото сметище до 

декември месец тази година. Тя е уведомена веднага и се очаква да започнат 

строително-монтажни дейности. 

 

Директорът на общинската дирекция „Екология и зелена градска среда“ 

допълни, че вече се търсят по-устойчиви решения на проблема и след изтичане 

на договора с фирмата в края на годината. 

 

„Надявам се да можем да го направим със собствени средства още преди 

пролетта на следващата година. Вместо да се търсят изпълнители, 

подизпълнители, което да утежни процедурата и може да доведе до забавяне на 

крайното решение на проблема“, коментира проф. Владимиров. 

 

Източник: БНР 

 

Заглавие: Нови контейнери ще събират зелени и биоразградими отпадъци в 

Берковица и Вършец 

 

Линк: https://bnr.bg/vidin/post/102012502/novi-konteineri-shte-sabirat-zeleni-i-

biorazgradimi-otpadaci-v-berkovica-i-varshec 

 

 
 

Текст: В Берковица и Вършец поставят съдове за разделно събиране на зелени и 

биоразградими отпадъци. За двете общини са осигурени общо 232 контейнера. 

От проекта ще се възползват 23 500 жители на общините. 
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Поставянето на съдовете е в изпълнение на проект „Проектиране и изграждане 

на компостираща инсталация за разделно събиране на зелени и/или 

биоразградими отпадъци в общините Берковица и Вършец“. Финансирането е с 

близо 3 900 000 лева по Оперативна програма „Околна среда 2014-2020 година“, 

уточни кметът на Берковица Радослав Найденов, чиято община е водеща по 

проекта. 

 

"Да се намалят количествата на зелени и биоразградими отпадъци, които се 

депонират в депата. Тези отпадъци да бъдат оползотворени и да бъде произведен 

компост, като това ще намали количеството депонирани отпадъци." 

 

Общо 171 контейнера ще бъдат поставени в Берковица и селата на общината. 

Другите 61 са в град Вършец и селата. 

 

"Най-важното е да се създаде екологична култура в гражданите, най-вече в 

нашите деца и да имаме възможност за реално разделно събиране на 

отпадъци." 

 

Проектът засяга 23500 жители на двете общини. В компостиращата инсталация 

годишно ще се преработват 3700 тон биоразградими отпадъци, като 

произведения компост е 1800 тона.  

 

Източник: Plovdiv24.bg 

 

Заглавие: Стартират засилени проверки за нерегламентирано изхвърляне на 

отпадъци 

 

Линк: https://www.plovdiv24.bg/novini/plovdiv/Startirat-zasileni-proverki-za-

nereglamentirano-izhvurlyane-na-otpaduci-2165976 

 

 
 

Текст: Само за ден по сигнали на "Чистота“ Общинският инспекторат състави два 

акта за нерегламентирано изхвърляне на отпадъци. Нарушенията са идентични – 

на ул. "Ландос“ в район "Източен“ и на ул. "Сърнена гора“ в "Северен“ са хванати 

граждани да пълнят контейнерите за смесен битов отпадък с дюшеци, килими, 

шкафове и ламинати. 

 

"Смесването на различните видове отпадъци и изхвърлянето им извън 

определените за това места е забранено. Общината е създала организация за 

разделното им събиране. До края на юни продължава кампанията по районите 

със специално открити пунктове за предаване на едрогабаритни отпадъци. 

 

Без прекъсване работи специализираната площадка пред базата ни на ул. 

"Даме Груев“ 64А. За улеснение на хората, които не могат да си осигурят 

транспорт, всяка седмица събираме по график обемни вещи и по кварталите. 

Но за да не се замърсява градът, този график трябва да се спазва“, каза 

директорът на "Чистота“ инж. Десислава Георгиева. 
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Тя е категорична, че всяко установено нарушение ще бъде санкционирано. 

Засилени са проверките. Само през последните дни упълномощени служители 

на предприятието са издали 8 фиша – предимно на граждани, които изхвърлят 

кашони вътре или до контейнерите, и то при положение, че има и съдове за 

разделно събиране. 

 

Предстои да се сформират дежурни екипи за нощни проверки на невралгични 

места, където се образуват нерегламентирани сметища. Набелязват се и точки, 

където да бъде монтирано видеонаблюдение. 

 

"Работим в координация с Инспектората, "Общинска охрана“, Общинска 

полиция, районните управления на МВР и районните кметства. Надяваме се, 

засилените проверки да доведат до добър резултат“, допълни инж. Георгиева. 

 

Директорът на "Чистота“ напомни, че съгласно общинската наредба за опазване 

на околната среда наложените с акт санкции за нерегламентирано изхвърляне 

на отпадъци са от 300 до 800 лв., а глобите с фиш – от 10 до 50 лв. 

 


